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1.  Opening 
De voorzit ter  opent  de raadscommiss ievergader ing en heet  de aanwezigen van harte  
welkom.  
 
2 .  Medede l ingen 
Er z i jn  geen medede l ingen.  
 
3 .  Vasts te l l ing  agenda 
De agenda wordt  ongewi jz igd vastgeste ld .  
 
4 .  Notulen raadscommiss ievergader ing van 6  oktober  2009 
De notulen worden ongewi jz igd  vastgeste ld .   
 

5 .  Ruimte l i jke  verkenning herhuisvest ing bovenbouw Zernike co l lege 
De heer  Dijkstra  zegt ,  namens het  Zernike Col lege ,  da t  er  een he ldere  not i t ie  voor l igt  van 
de ambte l i jke  werkgroep van de gemeente  Haren.  De school  herkent  z ich in het  beschreven 
proces  en in  de  afwegingen d ie  z i jn  gemaakt  en spreekt  waarder ing u i t  voor de zorgvuld ig-
he id waarmee d i t  proces  heeft  p laatsgevonden.  De school  heef t  daar  een b i jdrage in  
ge leverd  door met  name te  k i jken naar  de  onderwi jskundige aspecten.  Niet  in  de laats te  
p laats  heef t  de  school  inv loed proberen u i t  te oefenen op d i t  proces door de  raad en het  
co l lege op locat ie  u i t  te  nodigen en in  gesprek te  gaan over  nut  en noodzaak van een andere  
locat ie .  De school  heeft  de indruk dat  mede daardoor een breed pol i t iek  en bestuur l i jk  
draagvlak i s  ontstaan om de  hu isvest ing van het  Zernike  aan te  pakken b innen de grenzen 
van de  gemeente Haren.  Haren betekent  hee l  vee l  voor het  Zernike ,  maar  andersom ook.  
Zernike betekent  zeker  ie t s  voor Haren:  een brede bovenbouw van havo en vwo,  een 
a theneumplus  ople id ing voor  extra  geta lenteerde leer l ingen en een Montessor i  bovenbouw 
voor  havo en vwo,  uniek voor  Groningen en Drenthe .  Het  Zernike i s  daarom bl i j  met  de 
voorkeur d ie  in d i t  rapport  wordt  u i tgesproken ui t  de  dr ie  opt ies  u i t  he t  IHP,  namel i jk  om 
de bovenbouw te  verplaa tsen.  Nie t  dat  de school  verkeerd  z i t  aan de  Westerse  Dr i f t ,  
in tegendee l ,  maar  de grenzen aan de groe i  z i jn  daar  bere ikt  en daar  n ieuw bouwen is  geen 
reë le  opt ie .  Al  was  het  a l l een maar  dat  de school  t i jdens  zo ’n verbouwing n ie t  open 
gehouden kan worden.  Bovendien heeft  de  gemeente Haren met  de locat ie  Westerse  Dr i f t  
‘goud’  in  handen a ls  het  gaat  om woningbouw en ook de omwonenden zu l len het  n iet  
betreuren dat  de dage l i jkse  gang van honderden leer l ingen niet  meer  za l  p laatsv inden.  Het  
Zernike i s  dus  zeer  verheugd met  de keuze  van een nieuwe locat ie .  Dat  b iedt  onderwi js -
kundig gez ien vee l  ru imte ,  le t ter l i jk  en f iguurl i jk  om een bovenbouw neer  te  zet ten.  De v i j f  
overgebleven locat ies  d ie  onderzocht  z i jn op zeven aspecten hebben a l lemaa l  aantrekke l i jke  
kanten.  Er  bl i jven u i te inde l i jk  twee locat ies  over d ie  de  school  ook aantrekke l i jk  v indt ,  met  
een duide l i jke  voorkeur  voor  het  Biolog isch Centrum aan de Kerk laan.  Tege l i jker t i jd  
bekru ipt  het  Zernike het  gevoe l  dat  het  proces  van inzoomen er toe  le id t  dat  z i j  op het  e ind 
met  lege handen zou kunnen s taan.  De school  wi l  toch in 2013 verhuizen naar  het  n ieuwe 
pand.  Het  voorste l  noemt om die  reden twee opt ies ,  maar  ze l fs  b i j  d ie  tweede  opt ie  zou het  
mis  kunnen gaan.  Het  Zernike vraagt  z ich af  of  de RUG wel  bere id  i s  om het  ter re in  te  
verkopen tegen een pr i js  d ie  haa lbaar  i s  b innen het  budget?  Kan de  bestaande bouw wel  
tegen rede l i jke  inschatt ing van kosten geëxploi teerd  worden? Hoe z i t  het  met  asbest -
saner ing?  Welke  mogel i jkheden zi jn er  voor n ieuwbouw naast  de  bestaande bouw op dat  
te rre in?  Wat  het  Zern ike betref t  d ient  b i j  de  keuze voor deze  locat ie  een he lder  draa iboek te  
komen van afwegingen,  van keuzes en van ‘go’  en ‘no go’  momenten.  De explo i tat ie  van een 
school  is  een zaak van het  schoolbestuur  en n iet  van de  gemeente ,  dus  daar  d ient ,  voor  
daarmee verder  te  gaan,  goed naar  te  worden gekeken.  
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Het te rre in van de  Blauwe Ruiters  wordt  a ls  een pr ima a l ternat ie f  gezien ,  ook a l  i s  er  begr ip 
voor  de bezwaren van de hu id ige  gebru ikers .  Het  i s  echter  voor  het  Zernike  nog n ie t  
eenvoudig om een concrete  voorste l l ing te  maken van de  s tedenbouwkundige  invul l ing  van 
dat  gebied.  Ook kan niet  worden beoordee ld in hoeverre  het  ge lu id van het  spoor  be lastend 
is .  Tot  s lot  over  de  locat ies  d ie  z i jn  afgeva l len:  de locat ie  van het  Nesc iopark v indt  de 
school  zeer  aantrekke l i jk ,  zowel  qua l igg ing a ls  bere ikbaarhe id .  In de afweg ing s taat  dat  de  
school  d ient  te  passen b innen het  bee ldkwal i te i tsplan en dat  dat  n iet  te  rea l i seren is  b innen 
de normbedragen.  Die  conc lus ie  gaat  we l  erg  sne l  en l i jkt  het  Zernike  eerder  een opdracht  
voor  de  archi tect  om eens  na  te  gaan of  er  n ie t  ie ts  hee l  creat iefs  mogel i jk  i s .  Last iger  i s  he t  
a l s  het  gaat  om de  mi l ieu-e isen,  met  name de n ieuwe f i jnstofbepa l ing binnen 300 meter  van 
de sne lweg.  Als  het  terre in  goed wordt  bekeken z i jn  er  we l l icht  ook mogel i jkheden om net  
bu i ten d ie  grens  van 300 meter  te  bouwen.  Op het  terre in van akoest iek en iso lat ie  zouden 
dan aanvul lende bouwkundige  e i sen nodig  z i jn .  Het  Zernike  z ie t  d i t  ook a ls  mooie  kans  om 
samen met  andere projecten d ie  op dat  te rre in gepland z i jn  zaken te  de len a ls  b i jvoorbee ld 
verwarming ,  gebru ik van ru imtes  en parkeerfac i l i te i ten.  
Samenvat tend i s  het  Zernike  b l i j  met  d i t  rapport  en de aanbeve l ingen en de school  hoopt  
dat  er  sne l  duide l i jkhe id komt in  de  keuzes.  Het  Zernike hoopt  in  ieder  geva l  dat  z i j  in  
2013,  b innen de gemeentegrenzen van Haren,  de  deuren kan openen van een n ieuwe locat ie .   
 
De heer  Stroomer ,  namens de PvdA,  vraagt  aan de heer  Di jkstra ,  of  het  Zernike col lege  het  
Nesc iopark op een hogere  p laats  zet  dan de twee andere  opt ies?  Volgt  er  een verschuiv ing 
in  pr ior i te i t?  De heer  Dijkstra  i s  reëe l  en wi l  in  2013 van de nood ver lost  z i jn .  De school  
denkt  met  de Kerklaan een he le  goede opt ie  te  hebben,  maar  er  z i jn we l  vee l  vraagtekens  
rondom d ie  locat ie .  Het  Zernike dee l t  de  mening d ie  in het  rapport  s taat  beschreven om de 
locat ie  aan de Kerklaan a ls  eers te  te  onderzoeken,  de heer  Di jkst ra  wi l  de  raad we l  
meegeven dat  het  Nesc iopark we l  erg  snel  i s  afgeva l len en dat  dat  ook een kans  is .   
 
De heer  Frima ,  namens de VVD, vraagt  wanneer  met  de omgeving i s  afgesproken dat  de  
noodloka len aan de  Westerse  Dr if t  d ienen te  verdwi jnen,  i s  dat  per  2013 of  a l  eerder?   
De heer  Dijkstra  heeft  daar  geen nieuwe datum van gehoord,  de  datum die  ooi t  werd 
genoemd is  a l  gepasseerd.  Er d ienen nu v i j f  n ieuwe noodlokalen te  komen en dat  i s  n iet  
mogel i jk  op deze locat ie .  De school  heef t  te  maken met  een n ieuw organisa tor isch 
probleem, waarvan de  heer  Di jkstra  denkt  d i t  aan te  kunnen a ls  de school  een perspect ie f  
wordt  aangeboden en hoopt  daar  vanavond duide l i jkhe id over  te  kr i jgen.  
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  herkent  z ich we l  in een aanta l  zaken d ie  de 
heer  Di jkstra  naar  voren brengt ,  met  name ten aanzien van het  Nesc iopark en za l  daar  het  
co l lege vragen over  s te l len .  
 
De voorzit ter  bedankt  de heer  Di jkstra  voor het  inspreken.  
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  heeft  in de afge lopen per iode vragen geste ld 
over  de  voortgang van het  Zernike  col lege a l s  nevenvest ig ing .  Daarna heef t  de raad  het  
Integraa l  Huisvest ingsPlan (IHP)  besproken en i s  weer  het  Zernike en de s lechte  
hu isvest ingss i tuat ie  aan de orde  geste ld .  Nu l ig t  er  een heldere  not i t ie ,  een overz ichte l i jk  
verhaa l  waar  part i jen hun mening goed op kunnen afs temmen.  Het  i s  gez ien de  s i tuat ie  
waar in  het  Zernike verkeer t  van groot  be lang dat  er  schot  komt in  de zaak .  Onlangs  i s  in  de 
raad gesproken over  hoe Haren er  over  t ien jaar  u i t  zou kunnen z ien en daar  past  wat  
GroenLinks betreft  een goede hu isvest ing van het  Zernike  in ,  met  name voor het  behoud 
van de  onderbouw en de u i tbre id ing van de  bovenbouw.  

02 - 12 - 09  comm i s s i e  



 4

GroenLinks onderschr i j f t  de u i tgangspunten van de  not i t ie  dat  de kwal i te i t  van het  
onderwi js  van groot  be lang i s .  In  d ie  z in s lu i t  mevrouw Van Duinen aan b i j  de woorden van 
de heer  Di jks tra :  “Haren betekent  wat  voor het  Zernike ,  maar  het  Zernike betekent  ook wat  
voor  Haren”.  Goed onderwi js  en werkge legenheid ,  maar  ook het  mogel i jk  b inden van 
jongeren is  van groot  be lang voor Haren.  Er  worden dr ie  oploss ingsr icht ingen aangegeven 
en de  derde opt ie ,  geheel  n ieuwbouw betekent  voor  de  locat ie  Botanisch Centrum aan de 
Kerk laan geen n ieuwbouw,  maar  wordt  waarschi jn l i jk  we l  onder  d ie  term geschaard .  Is  d i t  
dan wat  betreft  het  co l lege  de vorm d ie  het  beste  past?  Wat  GroenLinks betreft  zou dat  zo 
z i jn ,  ware het  n ie t  dat  het  vee l  vragen oproept .  Is  het  ju i s t  dat  met  de f inanc ier ing van €  
300.000, -  voor  de  n ieuwe s i tuat ie  a l s  nevenvest ig ing ,  de  n ieuwbouw op rede l i jke  wi jze  
gedekt  kan worden? Is  met  dat  bedrag ook de afschr i jv ingstermi jn van de school  gedekt?  In 
welke  per iode wordt  de  n ieuwe school  afgeschreven? Wat  i s  de  rea l i te i t  van het  bouwen op 
het  Bio log isch Centrum? Wat  i s  de  rea l i te i t  van de kosten van de aankoop van het  gebouw? 
Daar  l aat  de not i t ie  nog wat  ru imte over .  Er  wordt  in  ieder  geva l  aangegeven dat  er  een 
groot  gat  i s  tussen de vraag en het  bod van de  gemeente .  Graag ontvangt  de raad  daar  
verduide l i jk ing over ,  omdat  dat  toch bepaa l t  wat  er  gaat  gebeuren in  de  toekomst .  In  de 
not i t ie  wordt  aangegeven wat  de voorgeste lde bes l i ss ing i s :  de voorkeurs locat ie  i s  de 
Kerk laan en de locat ie  B lauwe Rui ters  wordt  a ls  a l ternat ieve locat ie  aangewezen.  Betekent  
d i t  dat  de  Blauwe Ruiters  ge l i jkt i jd ig  onderzocht  wordt?  Of i s  e r  sprake van een 
gevolgt i jde l i jkhe id ,  wordt  eers t  de  locat ie  Botanisch Centrum onderzocht  en a l s  b l i jkt  dat  
dat  n iet  werkt ,  wordt  er  dan gekeken naar  een andere  locat ie .  Wat  GroenLinks bet ref t  zou 
dat  qua t i jd  erg  beperkend z i jn ,  dan duurt  het  nog langer  voor  er  een n ieuwe school  wordt  
gebouwd.  Mocht  de s i tuat ie  b i j  het  Nesc iopark gaan veranderen,  zou dan b i j  de 
beschikbaarhe id een p lus je  komen? Dat  zou betekenen dat  de locat ie  Nesc iopark dr ie  
p lus jes  kr i jg t  en meer   naar  boven zou verschuiven en a l s  derde  opt ie  er  in zou komen te  
s taan.  Daar  zou aandacht  voor d ienen te  z i jn  en ook voor de  mogel i jkheid om meer  opt ies  
tege l i jker t i jd  te  onderzoeken,  zodat  het  proces van n ieuwbouw eerder  gestar t  kan worden.  
In de s i tuat ie  met  bet rekking tot  het  B iolog isch Centrum ontbreekt  dat  hergebru ik in  
combinat ie  met  woningbouw een goede zaak zou z i jn ,  maar  ook dat  het  het  convenant  met  
Woonborg doorsni jd t  omdat  daar in i s  aangegeven dat  op d ie  loca t ie  woningen gebouwd 
zouden worden.  Graag ontvangt  GroenLinks  h ier  antwoord op.  Een vraag d ie  los  van deze 
verkenning spee l t  i s  dat  het  Zernike  een school  is  waar  topsport  gecombineerd met  
onderwi j s  aandacht  kr i jg t .  Hoevee l  topsporters  z i jn  er  in Haren?  Mevrouw Van Duinen 
v indt  het  een zeer  goede zaak dat  d ie  combinat ie  h ier  geboden wordt .  Wethouder  Berends i s  
n iet  aanwezig  en het  i s  n iet  aan de  orde ,  maar  GroenLinks wi l  graag vernemen wat  de 
voortgang is  b i j  het  v inden van een nieuwe locat ie  voor de  Blauwe Ruiters .  GroenLinks  i s  
van mening dat  het  h ier  n iet  aangaat  om een ander  s tandpunt  in  te  nemen.  In de raad  is  
vastgeste ld dat  de Blauwe Ruiters  gaan verhuizen,  maar  GroenLinks vraagt  graag  aandacht  
voor  de voortgang.  De voorzi t ter  denkt  dat  mevrouw Van Duinen antwoord geeft  op haar  
e igen vraag  en een terechte conc lus ie  t rekt  door aan te  geven dat  het  vandaag n iet  aan de 
orde i s  en het  col lege  heeft  aandacht  voor de  voortgang.   
 
De heer  Stroomer ,  namens de PvdA,  zegt  dat  het  h ier  duide l i jk  om een ru imte l i jke  
verkenning gaat .  De problemat iek wordt  he lder  omschreven in  de voor l iggende not i t ie :  het  
te  verwachten leer l ingenaanta l  en de druk op de buurt .  Ook wordt  he lder  omschreven wat  
de be le idsu i tgangspunten van raad  en col lege z i jn ,  met  a ls  eerste  punt :  het  Zernike  col lege 
behouden voor  de gemeente  Haren.  Als  dat  wordt  toegepast  op de gekozen ru imtes  kan de  
PvdA z ich de pr ior i te r ing  goed voors te l len.  Natuur l i jk  z i t  er  a l t i jd  een subject ie f  e lement  
van p lussen en minnen in  en daar  kan a l t i jd  ie ts  meer  of  minder  van gevonden worden,  maar  
in  a lgemeenhe id is  d i t  een goede  werkwi jze .  B i j  de u i tgangspunten op pag ina  v ier ,  het  
laats te  bul l i t ,  hoort  de  heer  St roomer  graag hoe het  s taat  met  het  zo spoedig  moge l i jk  
omzetten van de hu id ige d is locat ies  naar  nevenvest ig ingen in  re lat ie  tot  de f inancier ing .  
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Wanneer  gaat  dat  gebeuren,  z i t  daar  schot  in  en wat  betekent  dat  voor d i t  proces?  De 
gemaakte  keuzes kan de  PvdA z ich di t  goed voorste l len en is  het  eens met  de  opmerking 
van de heer  Di jkstra  dat  er  e igenl i jk  rond de twee nu gekozen p laatsen onzekerhe id  en 
problemen bestaan.  Wat  i s  er  op tegen en i s  het  vee l  duurder  om de  derde opt ie  van 
Nesc iopark ook mee te  nemen? De heer  Stroomer  acht  de  volgorde ook van be lang,  wordt  
er  eers t  gekeken naar  de  Kerklaan en daarna mogel i jkerwi js  naar  de  locat ie  van de Blauwe 
Ruiters  of  v indt  dat  tege l i jkert i jd  p laats?  De PvdA vindt  het  be langr i jk  om op korte  termi jn 
op een t ransparante  wi jze  een keuze te  kunnen maken.  Los van de moge l i jke  kosten die  
daaraan verbonden z i jn  zou de  PvdA opteren voor het  d irect  onderzoeken van dr ie  opt ies .  
 
Mevrouw Van der  Vliet ,  namens de  VVD, merkt  op dat  vee l  vragen van de VVD a l  z i jn  
geste ld .  De VVD vindt  d i t  een he ldere  not i t ie  en kan z ich vinden in  de u i tgangspunten en 
afwegingen in  totaa l .  Waarom nie t  toch ook a ls  reë le  opt ie  Nesc iopark? Het  Zern ike s treeft  
naar  dr ie  jaar ,  dat  i s  een korte  termi jn  voor  bouwen.  Hoevee l  haast  i s  er  bi j  de  noodloka len?  
Er  mogen geen noodlokalen op de huid ige locat ie  b i jgeplaa ts t  worden.  Hoe lang mogen de 
hu id ige noodloka len b l i jven s taan? Mag dat  in ieder  geva l  nog d ie  per iode van dr ie  jaar?  En 
wordt  rea l i sa t ie  van een van de  dr ie  opt ies  b innen dr ie  jaar  gehaald?  Als  het  zou lukken,  dan 
zou de locat ie  Bio log isch Centrum pracht ig  z i jn ,  de  haken en ogen worden duide l i jk  
u i tge legd in het  s tuk.  Al le  locat ies  hebben echter  e igen haken en ogen,  daarom leeft  ook b i j  
de  VVD de vraag over  de volgorde :  eers t  de  ene locat ie  afwerken en dan naar  de volgende 
k i jken of  ge l i jk t i jd ig?  In het  s tuk i s  de  vr i j  korte  k lap waarmee gezegd wordt  de Westerse  
Dr if t  he lemaa l  a f  te  breken en terugverd ienen met  woningbouw niet  terug te  v inden.  Hoe z i t  
het  met  de  afschr i jv ing  op de huid ige  gebouwen? Ui t  het  s tuk b l i jkt  dat  er  een gebouw bi j  i s  
u i t  1947,  er  z i jn  noodloka len,  maar  er  i s  ook een recenter  dee l .  Wel l icht  z i jn  er  nog andere  
‘woningzoekenden’  in Haren,  waarvoor het  een geschikt  gebouw zou kunnen z i jn a ls  dan 
niet  d ie  wisse l  met  de onderbouw wordt  toegepast .   
 
Mevrouw Praamstra ,  namens  de Chr is tenUnie ,  heef t  het  s tuk met  be langste l l ing  ge lezen en 
heef t  deze lfde vragen a ls  GroenLinks  en anderen.  Is  er  ook nog een opt ie  om bi j  de  
Kerklaan een aanta l  ja ren te  huren?  Er  i s  noga l  een verschi l  tussen het  bedrag wat  de 
gemeente bere id i s  te  gaan beta len en het  bedrag dat  de  RUG wenst  te  ontvangen.  In het  
bestaande gebouw kan dan verbouw plaatsv inden en het  Zernikecomplex kan vr i j  sne l  
geholpen worden.  De Chr is tenUnie v indt  het  Nesc iopark,  net  a l s  de Kerklaan ,  zoa ls  de heer  
Di jkst ra  ook a l  aangaf ,  een he le  mooie  locat ie ,  jammer dat  dat  n ie t  moge l i jk  zou z i jn .  Is  het  
mogel i jk  om de benodigde v i j f  noodloka len t i jde l i jk  b i j  de  onderbouw te  p laatsen?  De 
leer l ingen zouden dan we l  heen en weer  d ienen te  f ie tsen,  misschien i s  d i t  een opt ie  omdat  
de overbe last ing bi j  de  Westerse  Drif t  groot  i s .  De Chr is tenUnie  l i jkt  ook de Blauwe Rui ters  
een mooie  opt ie ,  maar  verder  onderzoek op dat  punt  wordt  eers t  afgewacht  a lvorens  h ier  
een mening over  te  geven.    
 
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, zegt  dat  na  de  goede not i t ie  van het  col lege en de goede 
in le id ing van de heer  Di jkstra  en de goede vragen en opmerkingen van de col lega-raads leden 
n ie t  vee l  meer  overbl i j f t .  De locat ie  aan de Kerk laan,  in  combinat ie  met  mogel i jke  woning-
bouw is  vr i j  log isch.  Het  co l lege  acht  het  wat  moeizaam om deze locat ie  te  verwerven,  maar  
dat  i s  een kwest ie  van inzet .  Er  wordt  gesproken over  het  verwerven van een gebouw, maar  
in  het  s tuk wordt  ook gesproken over  het  verwerven van een locat ie .  Een locat ie  i s  voor  de 
heer  Kooi  het  gebied .  Dat  gebied bevat  dr ie  gebouwen en er  l ig t  een woonplan intent ie  op 
van a l  weer  een aanta l  j a ren oud.  Gedacht  werd over igens  om in 2009 d i t  terre in aan te  
kopen,  dan waren deze problemen er  n iet  geweest ,  want  dan was de  gemeente  e igenaar .  
Van de dert ien voorgeste lde locat ies  kunnen v i j f  a l s  ser ieus  worden beschouwd en de  
gemeente  s te l t  a ls  a l ternat ief  de  locat ie  de  Blauwe Rui ters  voor .  
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Het  CDA heeft  d i t  overwogen en is  tot  een ander  oordee l  gekomen.  De bere ikbaarhe id en 
locat ie  acht  z i j  totaa l  ongeschikt .  Er  z i jn  ext ra  kosten te  verwachten aan de  infrastructuur  
om het  gebouw bere ikbaar  te  maken.  Het  CDA is  ook van mening dat  d i t  de Blauwe Ruiters  
n ie t  ook nog aangedaan d ient  te  worden,  dat  verp laats ing u i te inde l i jk  n ie t  om woningbouw,  
maar  om de bouw van een school  plaatsv indt .  Die  ba lans  is  n ie t  goed.  In  de afweging van de 
v i j f  locat ies  i s  het  Nesc iopark,  en daar  heef t  de  heer  Di jkstra  volkomen ge l i jk ,  te  sne l  a l s  
een locat ie  met  wein ig  rea l i sa t iemogel i jkheden,  c .q .  b i jna  onmogel i jk ,  a fgevoerd .  De 
waarder ing daarvan beschouwend acht  het  CDA het  wel  dege l i jk  moge l i jk  om deze  locat ie  
hoger  op de l i j s t  te  p laatsen,  vóór de  Blauwe Ruiters  en d ie  a l snog goed door  te  nemen.  De 
s trengere  wetgeving  ten aanzien van f i jns tof  l i jk t  het  CDA bouwtechnisch be ïnvloedbaar .  
De locat ie ,  zoa ls  de heer  Di jks tra  a l  aangeef t ,  i s  u i t s tekend ten aanzien van bere ikbaarhe id .  
Daar  d ient  ser ieus naar  te  worden gekeken,  immers het  wachten op de rea l i sa t ie  van het  
Nesc iopark zoa ls  bedacht  duurt  ook maar .  Het  CDA onderschr i j f t  de  keuze  u i t  dr ie  opt ies  
om de  Westerse  Drif t  te  ver la ten.  De heer  Kooi  schetst  een doorki jk je :  a l s  opt ie  dr ie  wordt  
gehonoreerd lever t  dat  een locat ie  op waar  weer  ie t s  anders  mee  kan worden gedaan.  De 
Nicolaasschool  zou dan naar  d ie  locat ie  kunnen verhuizen,  waarmee ook dat  probleem is  
opge lost  en met  d ie  verschuiv ing is  ook het  probleem van Westerholm opgelost .  Mevrouw 
Van der Vliet  vu l t  aan dat  z i j  dat  in  haar  betoog bedoelde  met  ‘woningzoekenden’ .   
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  compl imenteer t  het  co l lege  met  het  gedegen stuk.  D66 
kan instemmen met  de eerste  keuze  Kerk laan,  maar  net  a l s  de andere  f ract ies  voorz iet  z i j  
da t  d i t  vee l  gaat  kosten en misschien lang gaat  duren.  D66 is  n ie t  zo ge lukkig  met  de keuze 
voor  de tweede locat ie  en s lu i t  z ich aan bi j  de  opmerkingen van het  CDA. Bi j  de  Blauwe 
Rui ters  z ie t  z i j  vee l  problemen,  n iet  zo zeer  vanwege  de Blauwe Rui ters  ze l f ,  maar  ook 
omdat  een dee l  van het  ter re in  archeologisch monument  i s  en beschermd wordt  door  het  
Minis ter ie  van OCW. Er za l  moge l i jk  eerst  archeologisch onderzoek d ienen plaats  te  v inden,  
er  d ient  ontheff ing te  z i jn  van minis ter  Plasterk  en het  kan z i jn  dat  d ie  er  n iet  komt.  Als  er  
archeolog isch onderzoek d ient  p laats  te  v inden dan kost  d i t  vee l  t i jd  en ge ld .  Mevrouw 
Legemaat  meent  dat  op een dee l  van Nesc iopark ook een archeologisch probleem l ig t .  Het  
te rre in  is  nogmaals  bekeken en mevrouw Legemaat  denkt  dat  de  noordf lank ver  genoeg van 
de sne lweg af l ig t ,  daar  z i jn  we l l icht  mogel i jkheden om de school  te  bouwen? Wat  D66 
betreft  i s  het  Nesc iopark en met  name de noordf lank een nadrukke l i jke  tweede keuze en 
n iet  het  terre in van de  Blauwe Ruiters .  D66 v indt  het  wel  kort  door  de bocht  dat  het  
Hendr ik de  Vr iesplantsoen bui ten het  onderzoek i s  ge laten.  Het  i s  fe i te l i jk  onju is t  dat  in  
februar i  2006 is  u i tgesproken dat  er  nooit  in d i t  p lantsoen gebouwd mag worden.  Men wi lde  
onder  druk van een enquête ,  ingevuld door voornamel i jk  mensen d ie  om het  p lantsoen 
woonden,  geen gemeentehuis  bouwen in het  p lantsoen.  Het  i s  kort  door de bocht  om dan te  
s te l len dat  daar  nooi t  meer  gebouwd mag worden.  Het  heet te  dest i jds  voortschr i jdend 
inz icht ,  v ier  maanden daarvoor had geen enke le  fract ie  grote  bezwaren tegen bouwen in  het  
p lantsoen en er  waren ze l fs  twee  fract ies  d ie  d i t  een zeer  geschikte  locat ie  voor de  bouw 
van een gemeentehuis  noemden.  Mevrouw Van Duinen  zegt  dat  mevrouw Legemaat  weet  
dat  GroenLinks fe l  tegen het  Hendrik  de Vr iesplantsoen was .  Mevrouw Legemaat  i s  van 
mening dat  d i t  op 31 oktober  2005 n ie t  u i tgesproken i s  a l s  z i jnde onbespreekbaar .  Vier  
maanden daarna werd over  voortschr i jdend inz icht  gesproken en nu v ier  jaar  verder  i s  er  
wel l icht  hern ieuwd voortschr i jdend inz icht  onder  een andere  economische werke l i jkhe id .  
D66 gaat  deze locat ie  n iet  voorste l len want  heeft  het  p lantsoen ook l ie f ,  maar  wi lde het  
even we l  even noemen.   
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Wethouder Toxopeus ,  namens het  co l lege ,  l icht  ter  in le id ing toe  dat  in  het  IHP 2009-  2012 
u i tgebre id  is  gesproken over  de  s tand van onderwi jshu isvest ing in de  gemeente  en is  aange-
kondigd dat  voor  2013 en daarna het  Zernike col lege  aan bod zou komen,  maar  a l  eerder  
voorbere idend nagedacht .  In het  IHP werd vanui t  het  col lege aangegeven dat  een locat ie  
onderzoek gewenst  was .  Ook de raad u i t te  d ie  zorg en vroeg het  co l lege  om een extra  toe-
zegging  om e ind 2009 met  een locat ie  onderzoek te  komen.  Dit  onderzoek was bedoe ld om 
perspect ief  te  b ieden.  Het  i s  n ie t  pre t t ig  en d ient  van voorbi jgaande aard te  z i jn ,  maar  het  
Zernike geeft  aan met  de noodloka len te  kunnen leven a ls  z i j  weet  dat  er  perspect ief  i s  op 
n ieuwbouw of verbouw. Voor dat  doe l  i s  deze exerc i t ie  gedaan.  Het  col lege  i s  n iet  bez ig  om 
het  probleem van de noodloka len van nu op te  lossen.  Vandaag gaat  het  voora l  om het  
b ieden van perspect ief  naar  de  toekomst .  Er  wordt  ook nog n ie t  gesproken over  de  
f inanc ier ing van de  n ieuwbouw.  In het  IHP spee lde deze  vraag  a l ,  want  voor deze v ier  jaar  
i s  f inanc ier ing van onderwi jshuisvest ing geregeld ,  maar  er  komt nog wat  op de gemeente af .  
Haren heef t  in  de gesprekken met  de gemeente  Groningen s teeds aangegeven dat  het  
schoolbestuur ,  de  gemeente  Groningen,  ook iets  d iende te  doen.  Zolang d i t  nog een 
d is locat ie  i s ,  i s  het  zeer  moei l i jk  voor  Haren om deze las t  te  dragen.  Het  schoolbestuur  kan 
jaar l i jks  vóór  1  oktober  de aanvraag voor  toekenning a ls  nevenvest ig ing  aanvragen,  dat  i s  
n ie t  voor  2009 gebeurd.  Groningen d ient  daar toe  ge ld ,  wat  a l  in  de meer jarenbegrot ing i s  
opgenomen,  er  weer  u i t  ha len.  Het  openbaar  onderwi js  van de gemeente  Groningen bevindt  
z ich in  een verze lfs tandig ingsproces en zou per  1  januar i  2010 ze l fs tandig z i jn .  Er  z i jn  
inmiddels  leden voor een Raad van Bestuur benoemd.  Eén van d ie  leden i s  op d i t  moment a l  
werkzaam bi j  de  gemeente Groningen en Haren heeft  samen met  deze persoon en de  
wethouder  om tafe l  gezeten.  Zowel  de gemeente  Groningen a ls  het  n ieuwe schoolbestuur  
hebben toegezegd d i t  voor  1 oktober  2010 aan te  vragen.  De aanvraag gaat  naar  het  
minis ter ie ,  het  minis ter ie  beoordee l t  en geef t  voor  het  nieuwe school jaar  2011 – 2012 
u i t s lu i tse l .  Als  het  minis ter ie  akkoord i s  s t romen de middelen in het  gemeentefonds van 
Haren vanaf  1  januar i  2012.  Het  gaat  concreet  om een bedrag  van € 320.000, -  per  jaar .  De 
gemeente Haren zou vanaf  dat  moment naar  omvang van de gemeente ,  19 .000 inwoners ,  in  
combinat ie  met  de hoevee lhe id voortgezet  onderwi js  in aanmerking kunnen komen voor  een 
surplus  gedurende t ien jaar .  Deze  rege l ing i s  nu nog van kracht  en zou t ien jaar  lang een 
surplus  van €  400 .000, -  boven het  bedrag van €  320.000, -  per  jaar  betekenen.  Deze 
b i jzondere  rege l ing bestaat  nog s teeds ,  maar  de  f inanc ië le  pos i t ie  van de Ri jksoverhe id en 
de voorgenomen bezuin ig ingen kunnen h ier  verander ing in brengen.  Het  co l lege v indt  het  
jammer dat  Groningen de aanvraag nie t  voor 1 j anuar i  van d i t  j aar  heeft  gedaan,  de  extra  
inkomsten komen nu erg laat ,  terwi j l  de  gemeente we l  a l  de voorbere id ingskosten d ient  te  
maken.  In ieder  geva l  i s  de bere idhe id er  en z i jn  er  toezegg ingen.  Ook het  n ieuwe,  
verze lfs tandigde  schoolbestuur  heef t  h ier  be lang b i j ,  het  i s  voor  de gemeente  Groningen 
las t ig ,  want  het  heef t  met  de  p lanning van onderwi j shu isves t ing te  maken.  Het  probleem van 
de noodloka len op de korte  termi jn wordt  ook met  het  hu idige  schoolbestuur ,  de gemeente  
Groningen besproken.  De gemeente Haren ste l t  dat  z i j  de las ten voor  de huur van d ie  extra  
noodloka len n ie t  a l leen d ient  te  dragen en er  wordt  gezamenl i jk  naar  een f inanc ië le  
oploss ing gezocht .  De wethouder  denkt  daar  f inanc iee l  u i t  te  komen,  maar  acht  het  v inden 
van een locat ie  het  moei l i jkst .  B i j  de  Westerse  Drif t  kan niets  meer  worden geplaats t .  Er  
d ient  naar  een andere locat ie  te  worden gezocht ,  Haren heeft  zorgpl icht  en de wethouder  
zegt  toe  dat  er  noodloka len komen.  Mevrouw Van Duinen  merkt  op dat  de vraag  over  de 
wi jz ig ing van d is locat ie  naar  nevenlocat ie  a l  voor het  IHP aan de  orde is  geste ld en ook 
toen gaf  het  co l lege  aan te  b l i jven praten ,  dat  kan jaren volgehouden worden maar  werkt  
n ie t .  Wethouder Toxopeus  zegt  dat  er  mondel inge  toezegg ingen z i jn gedaan na p i t t ige  
gesprekken tussen be ide  gemeenten.  Het  schoolbestuur ,  vanaf  1 januar i  2010 n ie t  meer  de  
gemeente  Groningen,  d ient  de  aanvraag te  doen en heeft  een enorm be lang b i j  n ieuwbouw 
van het  Zernike  col lege .  
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 Het  gaat  vandaag n iet  over  de f inanc ier ing en of  h iermee de n ieuwbouw helemaal  gedekt  
kan worden.  Over  de f inanc ier ing wordt  pas  een bes lu i t  genomen bi j  het  n ieuwe IHP.  Tenzi j  
er  eerder  tussenvoorste l len komen,  maar  de raad bes l i s t  h ierover  en n iet  het  col lege .  De 
echte  f inancier ing wordt  voora l  neerge legd op de per iode 2013 en de  jaren daaropvolgend.  
De n ieuwbouw De Wisse l  zou dan afgerond z i jn ,  nu wordt  ongeveer  €  600.000, -  per  jaar  in 
het  IHP gestopt  voor  n ieuwbouw en verbouw en voor  de komende v ier  jaar  heeft  de  raad  
daar  ie t s  bovenop ge legd.  Deze midde len kunnen worden ingezet ,  met  de extra  midde len 
vanuit  de nevenvest ig ing en misschien ook nog het  surplus .  Financ iee l  l iggen er  
mogel i jkheden,  a l leen de  t iming kan een punt  worden,  b i jvoorbee ld op het  gebied van 
voorbere id ingskosten .  De dekking i s  nu niet  het  grootste  probleem, het  v inden van een 
geschikte  locat ie  i s  s t rateg isch een groter  probleem voor de  gemeente .  Mevrouw Van 
Duinen  vraagt  naar  de  afschr i jv ingstermi jn?  Wethouder Toxopeus  antwoordt  dat  d i t  nog 
niet  i s  onderzocht .  De moge l i jkhe id dat  de Westerse  Drif t  beschikbaar  komt voor 
woningbouw of  andersz ins ,  wat  het  kost  a ls  daar  een school  ges loopt  wordt  en afschr i jv ing 
i s  nog n ie t  spec if iek u i tgezocht .  Mevrouw De Boer ,  ambtenaar  van de  afde l ing Onderwi js ,  
zegt  dat  d i t  zeer  nauw samenhangt  met  de locat ie  en a ls  a l le  de  locat ies u i tgezocht  d ienen te  
worden,  dan gaat  daar  vee l  t i jd  in z i t ten,  terwi j l  duide l i jk  i s  dat  vee l  locat ies  n ie t  door de  
raad worden geaccepteerd .  Wethouder Toxopeus  vu l t  aan dat  h ier  echt  sprake i s  van een 
ru imte l i jk  onderzoek.  Mevrouw Van Duinen  v indt  dat  d i t  des  te  meer  reden i s  om meer  
locat ies  te  onderzoeken dan één.  Wethouder Toxopeus  bedankt  de raad voor de  waarder ing 
voor  de he ldere  not i t ie ,  d i t  wordt  overgebracht  aan het  hoofd van de werkgroep,  de 
schr i jver  en de anderen d ie  h ieraan hebben b i jgedragen.  De raad dee l t  in grote  l i jnen het  
u i tgangspunt  van het  co l lege  dat  het  behoud van het  Zernike voor  Haren be langr i jk  i s .  De 
raad steunt  ook breed de eers te  keuze het  B io log isch Centrum aan de  Kerk laan.  Het  Zernike 
col lege ,  de  werkgroep en het  co l lege s taan achter  de eerste  keuze en wi l len daar  vol  voor  
gaan.  Het  col lege heeft  overwogen d i t  rapport  en deze  besprek ing in  de commiss ie  achter  
ges loten deuren te  la ten p laatsv inden omdat  het  rapport  a l le r le i  ver t rouwel i jke  zaken bevat .  
Vee l  i s  echter  a l  bekend en we l l icht  i s  het  goed dat  sommige gedachten naar  bu i ten komen 
en een pos i t ieve be ïnvloed ing te  weeg brengen.  Het  s tuk i s  daarom openbaar  verstrekt  en 
wordt  h ier  openbaar  besproken.  De raad heeft  dus kunnen lezen dat  er  a l  een bod i s  gedaan.  
Het  Bio log isch Centrum z i t  in  het  convenant  met  Woonborg a ls  één van de locat ies  voor  de 
ontwikke l ing  van soc ia le  woningbouw.  Er is  daar  zovee l  ru imte  dat  de  gemeente  
mogel i jkheden z ie t  om daar  en de  bovenbouw van het  Zernike  co l lege  en soc ia le  
woningbouw te  kunnen rea l i seren in een gecombineerd project .  Daartoe d ient  de  gemeente  
we l  in  gesprek met  Woonborg te  t reden.  Het  i s  n iet  de  bedoe l ing daar  a l leen 
onderwi jshuisvest ing te  p laatsen en het  woningbouw plan los  te  la ten.  Voor de  RUG is  het  
we l l icht  goed in  verband met  de  waarde  van de panden te  weten wat  de gemeente  daar  voor 
bestemming wi l  ontwikkelen:  onderwi j s  en soc ia le  woningbouw. Het  kan de waarde  van de  
panden daar  be ïnvloeden a ls  du ide l i jk  i s  dat  de  gemeente  daar s t ra teg isch op lange termi jn 
zo over  denkt .  Er  z i jn  r is ico’s  maar  de  gemeente  denkt  dat  de  aankoop van het  gebouw 
mogel i jk  is ,  anders  was  deze locat ie  n ie t  a l s  eers te  keuze opgenomen.  In het  s tuk wordt  
aangegeven dat  na instemming met  de eerste  keuze  nader  onderzoek wordt  gestar t .  Dat  
houdt  in dat  e r  wordt  onderzocht  wat  de f inanc ië le  consequent ies  z i jn om de gebouwen 
geschikt  te  maken voor voortgezet  onderwi j s  en wat  de mi l ieuaspecten b innen de gebouwen 
z i jn ,  de  heer  Di jks t ra  noemde a ls  voorbee ld asbest .  De wethouder  meent  dat  één van de  
gebouwen a l  asbestvr i j  i s  gemaakt ,  de andere gebouwen nog n ie t .  In deze gebouwen zi jn  
onder  meer  onderzoeksafde l ingen en laborator ia  gevest igd geweest .  Als  dr ie  opt ies  
ge l i jkt i jd ig  worden onderzocht  op f inanc iee l ,  ru imte l i jk  en openbreken van contracten ,  dan 
kan het  hee l  duur worden,  zonder  dat  daarvoor de extra  inkomsten beschikbaar  z i jn .  De 
wethouder  geeft  n iet  graag tevee l  ge ld u i t .  
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Het  col lege  i s  bang a ls  ge l i jk t i jd ig  dr ie  t ra jecten intens ie f  worden ingezet ,  z i j  daarvoor  
externe bureaus  d ient  in  te  huren,  terwi j l  u i te inde l i jk  maar  één van deze  dr ie  wordt  gekozen.  
De wethouder  s te l t  voor om te  beg innen met  de eerste  opt ie  en a ls  in  de eerst  maanden 
b l i jkt  dat  ook andere  opt ies  onderzocht  d ienen te  worden,  dan komt het  co l lege  terug b i j  de  
raad met  een verzoek om een voorbere id ingskred iet  ten behoeve van b i jvoorbee ld inhuur 
van bureaus .   
 
2 e  t e rmi jn  
Mevrouw Van der  Vliet ,  namens de VVD, kan deze redener ing op z ich goed volgen,  maar  
las t ig  a ls  n iet  kan worden verge leken met  een andere  opt ie ,  b i jvoorbee ld Nesc iopark.  Eén 
van de minpunten h iervan is  da t  de  grond duur  is .  Voor het  Bio log isch Centrum ge ldt  dat  
het  gebouw duur  i s .  Voor  een goede afweging i s  het  i s  nodig om te  weten wat  het  a l ternat ie f  
kost .   
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,   denkt  dat  het  voor de  onderhande l ingsposi t ie  goed i s  
om over  een a l ternat ie f  te  beschikken.  Als  De RUG het  idee kr i jg t  dat  deze locat ie  de en ige  
opt ie  is  en de a lgehe le  voorkeur  heef t ,  za l  z i j  de  pr i js  n ie t  gauw la ten zakken.  
 
De heer  Kooi ,  namens het  CDA, p le i t  ervoor  om niet  zo hee l  intens ie f  één pad te  
bewande len om maanden verder  te  conc luderen vee l  problemen tegen te  komen,  maar  
verkennend met  een aanta l  moge l i jkheden bez ig  te  gaan en gaandeweg te  concluderen we lk 
pad het  meest  reëe l  wordt  geacht  om verder  te  worden onderzocht .  Dus doe het  
verkennend,  maar  in  de breedte .  
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens Groenl inks ,  s lu i t  z ich hierb i j  aan ,  zoa ls  eerder  a l  gezegd:  
het  gaat  erg lang duren a l s  eers t  één opt ie  wordt  onderzocht .  Een onderzoek zonder  
f inanc iën is  onzinnig ,  dan kan geen he lder  en duide l i jk  bes lu i t  worden genomen.   
 
De heer  Stroomer ,  namens de PvdA, zegt  dat  het  nade len heeft  om je  in te  graven in één 
opt ie  en op we lk moment  d ient  d ie  ene opt ie  dan weer  losge laten te  worden.  Het  i s  goed om 
meerdere locat ies  tege l i jk  te  onderzoeken,  op bas is  daarvan kan een beter  verge l i jk  gemaakt  
worden.  De heer  Stroomer  opteert  voor een onderzoek naar  dr ie  locat ies ,  zonder  over-
dreven inhuur en met  een document  te  komen dat  verder  gaat  dan het  h ier  voor l iggende.    
 
De voorzit ter  concludeer t  dat  de raadscommiss ie  het  col lege in  brede  z in oproept  om een 
wat  breder  onderzoek te  doen,  maar  heeft  de wethouder  horen zeggen dat  gez ien de 
capac i te i tsp lanning in  reë le  z in n ie t  te  verwachten i s  dat  d i t  zonder  extra  midde len moge l i jk  
i s .  In de  sfeer  van wat  de  afde l ing aan kan l iggen er  beperkingen.  Als  de commiss ie  dat  
wenst  dan za l  daartoe een f inanc iee l  verzoek bi j  de beheersbegrot ing  worden inged iend.  
De heer  Stroomer  zegt  dat  d i t  wat  de PvdA betreft  geen punt  i s ,  het  d ient  n iet  in  de 
t ienduizenden euro’s  te  lopen,  maar  i s  een be langr i jk  onderwerp:  gewoon doen!  
 
Wethouder Toxopeus  wi l  de  raad  er  toch op wi jzen dat  het  er  n ie t  omgaat  om met  een 
f inanc ië le  verge l i jk ing een opener  keuze te  kunnen maken.  Het  probleem is  dat  b i j  e lke  
keuze onderhande l ingen d ienen te  worden gevoerd,  contracten worden opengebroken en 
met  andere  par t i jen gesproken.  Dat  kan niet  v ir tuee l  onderzocht  worden.  Al le  opt ies  
betekenen s trateg ieën met  andere partners  en daarom is  het  zeer  ingewikke ld om dr ie  zaken 
tege l i jk  te  onderzoeken.  Al leen het  verzamelen van c i j fe rs  zegt  n iets  over  de haa lbaarhe id .  
De wethouder  s te l t  voor om te  k i jken naar  de haa lbaarhe id van de  voorkeurs locat ie  en of  
deze geschikt  te  maken is  voor  onderwi js .  
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Dat i s  wel  een f inanc iee l  bee ld ,  maar  intussen d ient  de  haa lbaarhe id van aanschaf  de 
komende maanden worden gedaan.  Voor de opt ie  Blauwe Ruiters  ge ldt  dat  we l  kan worden 
gerekend,  maar  of  d i t  reëe l  i s  pas  kan b l i jken a l s  met  de  GEM-partners  i s  gesproken.  De 
wethouder  acht  het  n ie t  haa lbaar  om op dr ie  terre inen,  dus ook Nesciopark,  n iet  a l leen 
onderzoek te  doen,  maar  ook besprek ingen te  openen.  De commiss ie  d ient  te  beseffen dat  
het  probleem niet  een verge l i jk ing van c i j fers ,  maar  een verge l i jk ing  van een aanta l  
complexe s i tuat ies  i s ,  waar in contracten opengebroken d ienen te  worden.  De heer  Kooi  zegt  
dat  het  nog te  vroeg is  om over  contractonderhandel ingen en – openbreken te  spreken a ls  er  
nog s teeds  sprake  i s  van verkenningen.  Daarbi j  worden partners  opgezocht  en wordt  
ge ïnformeerd naar  de  moge l i jkheden d ie  z i j  kunnen b ieden en waar  j i j  naar  vraagt .  Dan 
b l i jkt  vanze lf  welke  locat ie  het  meest  haa lbaar  is  en daarmee kan dan worden onderhandeld .  
Vastgoed is  ingewikke ld ,  maar  om op één locat ie  vast  te  b inden,  i s  a f  te  raden,  a ls  d ie  
locat ie  wordt  ver loren heeft  het  col lege  n ie ts  meer .  Wethouder Toxopeus  zegt  dat  in  de 
not i t ie  ju is t  s taa t  dat  a l les  complex  is  en dat  daarom al ternat ieven nodig z i jn  en breder  
gekeken d ient  te  worden.  Ten aanzien van de  bere ikbaarhe id van de locat ie  Blauwe Ruiters  
ge ldt  dat  deze sowieso voor de GEM bere ikbaar gemaakt  d ient  te  worden.  Het  archeologisch 
onderzoek za l  dan u i tgevoerd worden,  maar  het  i s  n iet  zeker  dat  dat  b lokkades tot  gevolg  
heeft .  De Blauwe Rui ters  kan een a l ternat ief  z i jn  en deze  locat ie  d ient  b i j  de  opt ies  te  
worden betrokken om het  Zernike  u i te inde l i jk  n iet  met  lege handen te  la ten staan.  Het  
co l lege wi l  doe lger icht  werken aan een oploss ing en n iet  te  vee l  verkennen,  om na ver loop 
van t i jd  te  zeggen dat  geen van de  dr ie  oploss ingen reëe l  was .  Ten aanz ien van Nesc iopark 
wordt  onder  meer  f i jnstof  genoemd,  maar  ook de GGD raadt  af  om daar  een school  neer  te  
zet ten.  Dan kan worden gekeken naar  de afs tand tot  de sne lweg.  Verder  ge ldt  dat  er  op d i t  
moment een contract  l ig t  met  Hanzevast  en een intent ie  wat  daar  wordt  gedaan,  wat  er  ook 
op dat  ter re in gaat  gebeuren,  daar  l ig t  een afspraak van Haren in het  kader  van de  
Reg iovis ie .  Ook het  onderzoek van deze opt ie  i s  complex en we l l icht  met  zeer  lange  
termi jnen van verander ing  die  geen perspect ief  b iedt  voor het  Zernike .  Deze locat ie  wordt  
zo vaak door  de commiss ie  genoemd,  dat  we l l icht  in het  col lege  d ient  te  worden overwogen 
om deze  opt ie  toe  te  voegen a ls  te  verkenning.  De heer  Kooi  vraagt  of  d i t  een toezegging is .  
Mevrouw Legemaat  dacht  dat  e r  ook op de locat ie  de Blauwe Rui ters  een afspraak van de  
Regiovis ie  lag  De heer  Stroomer  merkt  op dat  er  op e lk  terre in  een afspraak l ig t .  Op de 
Kerklaan heeft  de  gemeente te  maken met  de RUG en met  het  convenant  met  Woonborg.  
Wethouder Toxopeus  bevest igt  dat  a l le  locat ies  complex z i jn  en daarom heeft  e lke  
verkenning s t ra teg ische gevolgen.  Mevrouw Van Duinen  dr ingt  aan op ge l i jk t i jd ighe id ,  
anders  is  het  we l l icht  2014 of  2015 voor  een keuze gemaakt  is .  Wethouder Toxopeus wijs t  
er  op dat  de volgt i jde l i jkhe id ook in sne l le  s tappen kan worden u i tgevoerd.  Het  co l lege  
neemt de opmerkingen ten aanzien van Nesc iopark en volgorde l i jkhe id of  ge l i jkt i jd ig  mee in  
haar  overwegingen en probeert  tot  een wi js  bes lu i t  te  komen.  Mevrouw Praamstra  vraagt  
hoe  lang een onderzoek naar  de locat ie  aan de  Kerklaan zou duren?  Wethouder Toxopeus  
antwoordt  dat  in  het  voorste l  wordt  gezegd dat  over  een jaar  vee l  duide l i jk  d ient  te  z i jn ,  
daarmee wordt  n iet  gezegd dat  het  onderzoek een jaar  in bes lag  za l  nemen.  Het  nadere 
verkennende onderzoek over  de  keuze d ient  de komende maanden p laa ts  te  v inden.   
 
De voorzit ter  concludeert  dat  de raadscommiss ie  in  ieder  geva l  b l i j  i s  met  het  s tuk zoa ls  
het  i s  aangere ikt  en dat  e igenl i jk  op twee punten het  gesprek voortgezet  wordt  in  de  raad.  
Ten eerste  of  er  nog een derde a l ternat ie f  wordt  toegevoegd,  de  wethouder  s te l t  het  col lege 
voor  h ier  een s tandpunt  over  in  te  nemen,  waarschi jn l i jk  om daar  open voor te  s taan.  Het  
tweede  punt  bet ref t  het  verzoek het  onderzoek ge l i jk t i jd ig  op te  pakken.  De wethouder  
raadt  dat  op d i t  moment af .  De d iscuss ie  in  de  raad za l  met  name over  d i t  punt  gaan.  
De ru imte l i jke  verkenning herhuisvest ing bovenbouw Zernike co l lege  gaat  a l s  bespreekstuk 
naar  de raadsagenda.  
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6.  Gemeente l i jk  r io ler ingsplan)  
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, heef t  een aanta l  vragen over  het  Gemeente l i jk  
Rioler ingsPlan (GRP).  Het  waterp lan Haren is  verwerkt  in  het  r io ler ingsplan,  z i jn daarmee 
de kosten automat isch meegenomen? In het  GRP wordt  gesproken over  het  Bas is  
Rio ler ingsPlan (BRP)  wat  i s  het  versch i l  tussen deze twee? Er wordt  gesproken over  vee l  
over las t  b i j  de  Lutsborgsweg,  het  d ichtzet ten le idt  tot  beperk ing van d ie  waterover las t ,  
b l i j f t  het  co l lege  volgen of  dat  zo i s  en informeert  z i j  de  raad te z i jner  t i jd?  Er  i s  sprake  van 
een achters tand van de v isue le  inspect ie .  Kan dat  betekenen dat  er  sprake i s  van 
achtersta l l ig  onderhoud en kan dat  betekenen dat  e r  een kans i s  dat  bepaalde kosten daarom 
niet  in  d i t  GRP z i jn  meegenomen? Het  sche iden van vu i l  water  en hemelwater  wordt  door 
het  CDA ondersteund,  evena ls  de verander ingen ten aanzien van het  afkoppe len van verhard  
opperv lak.  Heeft  het  col lege nagedacht  over  instrumenten in  het  tar ie f  om het  afkoppelen te  
s t imuleren?  Is  het  zo dat  de  r ioolheff ing ,  net  zoals  het  r ioolrecht  maximaal  kostendekkend 
i s?  Daar  z i t  een l ink in  naar  het  s tuk waar in  wordt  gesproken over  het  vormen van een 
voorz iening.  Het  CDA interpreteer t  dat  a ls  volgt :  u i t  de  tar ieven d ie  in  rekening worden 
gebracht  en de kosten d ie  jaar l i jks  gemaakt  worden,  wordt  de  voorz iening gevormd uit  de  
toeva l l ige  overschot ten.  In het  s tuk wordt  gezegd dat  de  gemeente  n ie t  verantwoorde l i jk  i s  
voor  de handhaving van het  grondwaterpe i l  in  bebouwd gebied.  Vervolgens wordt  
voorgeste ld  dat  voora l  te  onderzoeken,  k lachten te  reg is treren en een eva luat ie  te  houden,  
wordt  d i t  met  de beschikbare  capac i te i t  u i tgevoerd? Verder  wordt  gesproken over  0 ,9  f te  
u i tbre id ing.  Op d i t  moment i s  d i t  ingevuld  met  s tructure le  inhuur ,  het  CDA concludeer t  dat  
d i t  le idt  tot  een kostenver lag ing,  i s  dat  zo? Of is  er  sprake van een u i tzet t ing  met  0 .9 .  Het  
be langr i jks te  punt :  de  aanz ienl i jke  invester ingen d ie  de  gemeente  Haren in  de  komende 
jaren d ient  te  doen in het  onderhoud van het  r io lenste lse l .  Het  i s  jammer dat  n iet  eenduid ig  
af  te  le iden is  welke  invester ingen spec if iek te  maken hebben met het  opvangen van hemel-
water  en we lke met  in s tandhouding van het  r iool ,  kan d i t  nader  worden toege l icht?  De 
kosten st i jgen aanzienl i jk ,  in  2025 ze l fs  51%, a l s  daar  de  inf la t ie  b i j  opgete ld wordt  kan dat  
u i tkomen op 80% en a l s  nog verder  door  wordt  gekeken,  i s  d i t  nog ernst iger .  Een GRP 
wordt  één keer  per  v ier  jaar  vastgeste ld ,  het  doorki jk je  i s  ver  in de  toekomst .  Voorgeste ld 
wordt  om de n ieuwe ramingen maatgevend te  nemen voor de te  hanteren kostenst i jg ing .  Het  
CDA heeft  vaak nagedacht  over  het  tar ief  ten aanzien van r io ler ing en maakt  z ich zorgen 
over  de  houdbaarhe id  van de hoogte  in  de  aans lag  r icht ing burgers .  In pr inc ipe  i s  het  CDA 
het  eens met  d i t  u i tgangspunt ,  maar  z i j  wenst  nadrukke l i jk  a l ternat ieven open te  houden om 
in de toekomst  een zodanig  r iool tar ief  te  k iezen dat  minder  hard s t i jg t .  Het  CDA hoopt  d ie  
vr i jhe id  dan te  hebben.  
 
De heer  Stroomer ,  namens de PvdA,  zegt  dat  e r  sprake i s  van een technisch verhaa l  met  
aannames.  Er  i s  we inig  grond om deze aannames te  betwi j fe len en de  heer  Stroomer  dee l t  de 
ongerusthe id van de heer  Valkema op het  gebied van de enorme kostenst i jg ing d ie  eraan 
komt.  De wethouder  van f inanc iën is  n iet  aanwezig ,  maar  het  co l lege kan evengoed 
antwoord geven op de vraag of  er  methodes  z i jn om de kostenst i jg ing  op een andere wi jze  
op te  vangen dan l inea  recta  naar  de burger .  
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  herhaa l t  de  vraag op we lke wi jze  het  afkoppe len 
gest imuleerd kan worden.  
 
Mevrouw Praamstra ,  namens de Chris tenUnie ,  heeft  het  s tuk met  vee l  be langste l l ing  
ge lezen en kreeg gaandeweg steeds meer  het  idee om een excurs ie  naar  het  r iool  te  gaan 
doen.  Ook de werkzaamheden aan de r io ler ing  d ie  op d i t  moment  aan de Oosterweg 
p laa tsv inden worden met  be langste l l ing gevolgd.  
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De Chr is tenUnie  v indt  d i t  een goed en he lder  s tuk.  De kosten st i jgen,  mevrouw Praamstra  
vreest  dat  d i t  moei l i jk  te  beperken is ,  maar  spreekt  de  hoop u i t  dat  h ier  een oploss ing voor 
komt.  Aan het  e ind van het  s tuk staat  dat  “ g emeent en  en  wat e r s chappen  vo l g ens  d e  Wat e rwe t  
v e rp l i ch t  z i j n  b e s tuur l i jke  a f sp raken t e  maken .  Het  gaa t  om a f sp raken ov e r  d e  aanpak van d e  
wat e ropgave ,  g ebas e e rd  op  b e s taande  p lanvormen zoa l s  h e t  GRP en a f va lwat e rakkoorden .  De  
be s tuur l i jke  a f sp raken  z i j n  vo rmvr i j”.  De Chr is tenUnie  vraagt  z ich het  volgende af :  b i j  de  
Oosterweg houdt  Haren op,  waar  gaat  het  water  heen?  En is  het  zeker  dat  het  in  
Garmerwolde aan komt? Zi jn  er  afspraken gemaakt  met  Garmerwolde over  een 
wateropvangsysteem en de hoevee lhe id aan te  leveren water?   
 
Mevrouw Rohrich ,  namens GroenLinks ,  v indt  het  voor l iggende r io ler ingsplan een 
overz ichte l i jk  verhaa l .  GroenLinks constateert  met  genoegen dat  een dee l  van de 
opmerkingen d ie  z i j  gemaakt  heeft  b i j  de behande l ing ‘Natte  Haren beter  in  mode l ’  z i jn 
vertaa ld in d i t  p lan.  GroenLinks maakt  z ich zorgen over  het  fe i t  dat  het  a fge lopen 
decennium maar 31% van het  r ioolste l se l  i s  ge ïnspecteerd en dat  daarbi j  ook zorge l i jke  
s i tuat ies  z i jn vastgeste ld .  Er  wordt  een rede l i jk  gedeta i l leerd overz icht  gemaakt  van de 
kosten over  een per iode tot  2016,  maar  wat  i s dat  overz icht  waard a ls  de  ontbrekende 69% 
is  nage lopen?  Heeft  de  wethouder  een idee hoe het  op d i t  moment  met  de toestand van d ie  
s tukken geste ld i s  en of  h ier  nog akel ige  verrass ingen naar  boven komen? GroenLinks  is  b l i j  
da t  het  voors te l  voor  koste loos  advies  omtrent  gesche iden regenwaterafvoer  i s  overge-
nomen.  Ook v indt  GroenLinks de regentonact ie  pr ima.  Als  mensen in droge  per ioden de 
b loemet jes  met  opgevangen regenwater  besproe ien in p laa ts  van dr inkwater  i s  dat  winst .  
Echt  zoden aan de d i jk  zet  het  pas  a l s  er  een gesche iden afvoer  komt.  Het  col lege wi l  
daarvoor  s t imuler ingsvoors te l len  doen in 2010.  GroenLinks dr ingt  nogmaals  aan dusdanige  
voorste l len te  doen zodat  het  hee l  aantrekke l i jk  wordt  voor inwoners  om d ie  gesche iden 
afvoer  te  rea l i seren en dan we l  op he le  korte  termi jn  a ls  dat  mogel i jk  is .  Met  en ige  t rots  
wordt  gezegd dat  Haren op de zevende plaats  s t aat  voor  wat  betreft  het  aans lu i t ingsrecht .  
Het  is  te  pr i jzen omdat  Haren een behoor l i jk  bui tengebied heef t  en wat  meer  kosten heef t  
dan een s tede l i jk  gebied,  maar  er  i s  een afvoerrecht  van €  0 ,93 per  m2 le id ingwater .  Is  dat  
recht  voor iedereen in de  provinc ie  ge l i jk?  Dat  zou namel i jk  een ver tekend bee ld  kunnen 
geven in dat  r i j t je .  GroenLinks v indt  het  jammer dat  het  nog lang duurt  voordat  regenwater  
ter  besprek ing voorge legd wordt ,  maar  dat  za l  waarschi jn l i jk  n ie t  anders  kunnen.   
 
De heer  Frima ,  namens de VVD, v indt  d i t  een pr ima,  technische s tuk.  De VVD va l t  op dat  
er  e igenl i jk  een wi jz ig ing van recht  is  ontstaan.  De gemeente  had de zorg over  het  
regenwater  en d ie  zorg wordt  nu bi j  de  burgers  neerge legd.  Ten aanzien van de  500 
garageboxen,  waar  in  de  raadsvergader ing over  werd gesproken,  wordt  duide l i jk  dat  de 
eerste  heff ingen gaan p laa tsv inden.  De VVD vindt  een te  sne l le  s t i jg ing is  van de tar ieven 
een grote  zorg ,  kan daar  ie t s  aan worden gedaan? Ook de VVD vindt  de  vraag  ten aanzien 
van de  f te ’ s  intr igerend.  Wat  z i jn  de  gevolgen a l s  iemand,  d ie  nu op u i tzendbas is  werkt ,  in 
vaste  d ienst  wordt  genomen.   
 
Wethouder Niezen ,  namens  het  co l lege ,  antwoordt  op de vraag van het  CDA,  dat  het  
Waterp lan Haren een apart  verhaa l ,  met  aparte  maatrege len i s .  Er  z i t  wel  een over lap in a l s  
het  gaat  om bi jvoorbee ld een s tukje  waterkwal i te i t sverbeter ing .  Het  be langr i jks te  wat  in  het  
GRP is  opgenomen is  het  in het  voor jaar  door de  raad  vastgeste lde  ‘Natte  Haren in model ’ .  
Dit  g ing over  afkoppe len en daar in i s  het  BRP opgenomen.  Een n ieuwe doorrekening  van 
het  he le  r iools te l se l  waaru i t  b l i jkt  waar  p i jnpunten z i t ten:  de  s ta t ionsbuurt  en het  lage  
gedee l te  van de  Meerweg,  waarvoor de komende ja ren maatrege len z i jn opgenomen.  De 
Lutsborgsweg wordt  spec i f iek vermeld ,  dat  i s  een oud r iool .  
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Al le  oude r io leren z i jn  nu ge ïnspecteerd  en daaru i t  b l i jken her  en der  wat  problemen.  Een 
groot  probleem bi j  oude r io len is  worte l inggroe i .  B i j  deze r io len hebben z ich problemen 
met  waterover last  voorgedaan omdat  het  r iool  zo vol  z i t  met  worte ls  dat  de werk ing nih i l  i s .  
Tegenwoordig kan met  behulp van k le ine robot jes  een aangetast  dee l  worden weggezaagd en 
gerepareerd  waardoor  men weer  jaren vooru it  kan.  Onderhoud aan r io len i s  erg  be langr i jk  
en dat  kan a l leen a l s  ook ge ïnspecteerd  wordt .  Daarom is  inspect ie  van be lang,  met  name 
wanneer  r io len ouder  worden.  Haren d ient  nu de jaren ’50 -  ,  ’60 -  ,  ’70  –  r io len te  
vervangen.  Naar  mate  de r io len ouder  worden kunnen meer  van d i t  soort  problemen worden 
verwacht  en d ient  men het  r iool ,  zo lang het  er  nog l ig t ,  te  inspecteren.  Op d i t  moment  z i jn 
de oudste  r io len ge ïnspecteerd en bi j  de  rest  van de inspect ies  wordt  n iet  verwacht  dat  het  
nog erger  wordt ,  want  d ie  r io len z i jn  in pr inc ipe n ieuwer .  Over igens  heeft  deze  gemeente  
we in ig  ge ïnspecteerd de afge lopen jaren,  l ande l i jk  worden cyc lussen geadviseerd .  
B i jvoorbee ld om eens in  de t ien of  twint ig  jaar  a l le  r io len te  inspecteren.  Een jaar  of  t ien i s  
vr i j  gebruike l i jk  en in  d ie  z in heef t  Haren nog wat  in te  ha len.  Dat  betaa l t  z ich voor  een 
dee l  terug ,  omdat  ca lamite i ten  daarmee worden voorkomen.  In  het  s tuk  wordt  aangegeven 
dat  in  het  volgend jaar  een afkoppelpremie wordt  ingevoerd.  Par t icu l ieren d ie  wi l len 
afkoppe len en een s loot  achter  het  hu is  hebben om een regenpi jp je  naar  te  le iden en de 
gemeente  aangeven wat  daarvoor  de kosten z i jn en vragen of  z i j  daar  een tegemoetkoming 
kunnen kr i jgen.  De gemeente  kan bi jvoorbee ld per  m2 afgekoppeld  opperv lak een bedrag 
geven.  Ook het  waterschap heeft  d i t  soort  subs id ies  en samen met  het  waterschap zou ie t s  
op dat  gebied kunnen worden gedaan.  De bedoel ing is  dat  er  in het  komend jaar  een 
rege l ing  voor  komt .  De regentonact ie  gaat  ook lopen,  een vorm van afkoppe len d ie  re la t ief  
we in ig  oplever t  a l s  het  gaat  om hoevee lheden,  maar  we l  een s terk s ignaa l  naar  de  burger  
geeft  om het  regenwater  te  gebru iken en het  nut  daarvan in te  z ien.  Ten aanzien van de 
kostendekkendheid van de voorz ien ing wordt  in de  nota  in  bi j l age  dr ie  verwacht  dat  a l s  er  
een voorz iening wordt  inger icht  daar  een bepaa ld  ver loop in za l  komen.  Er  i s  voor  gekozen 
om nie t  over  v i j f  of  t ien jaar  hee l  fors  te  moeten verhogen,  maar  deze  verhoging  in de  t i jd  
te  spre iden.  Als  de  r io len n iet  worden vervangen,  worden grote  problemen verwacht .  Dit  i s  
een reë le  inschat t ing van wat  er  in  de loop der  t i jd  d ient  te  gebeuren.  Dat  kan a l t i jd  mee of  
tegenva l len,  a l s  r io len langer  kunnen b l i jven l iggen dan de economische  levensduur ,  dan kan 
de vervanging worden ui tgeste ld  en de kosten nog ie ts  meer  in  de  t i jd  gespre id .  Op de 
tweede pag ina  worden in  de tweede kolom een aanta l  bedragen voor  r ioolrenovat ie  
opgenomen,  dat  z i jn de vervang ingen en afkoppel ing ,  de  aanleg  van regenwaterr io len 
conform regenwaterstructuur  d ie  in  het  voor jaar  i s  vastgeste ld .  Daar  i s  de verhouding terug 
te  v inden van wat  het  regul ie r  kost  en wat  daarbi j  komt a ls  gevolg van het  afkoppe len en 
dat  i s  ongeveer  een v i j fde .  De heer  Valkema  g ing het  ook om het  pr inc ipe dat  r ioolheff ing 
evenals  r ioolrecht  max imaal  gebaseerd  i s  op 100% kostendekkendhe id en dat  de  
voorz ien ingen gevormd worden u i t  toeva l l ige  overschotten.  Wethouder Niezen  antwoordt  
bevest igend.  In d i t  voorste l  i s  gekozen voor  een constante  s t i jg ing over  een per iode.  Het  
wordt  e lk  jaar  duurder ,  maar  n iet  met  he le  grote  sprongen en dat  wordt  opgelost  door  
daarvoor  een voorz ien ing in het  leven te  roepen.  Dit  i s  over igens hee l  normaa l  en wordt  
door  vee l  gemeenten gedaan.  Via  de  n ieuwe Wet  kr i jg t  de  gemeente  verantwoorde l i jkhe id 
voor  het  grondwater  en dat  komt er  op neer  dat  de gemeente  er  zorg voor  d ient  te  dragen 
dat  daar  waar  een aanges lotene of  een percee l  z i jn  grondwater  kwi j t  wi l ,  de  gemeente  een 
voorz ien ing d ient  te  b ieden.  Dat  betekent  dat  de  gemeente  n iet  verantwoordel i jk  i s  voor  
grondwaterover las t  op individue le  perce len,  dat  bl i j f t  een verantwoordel i jkhe id  van de 
e igenaar ,  maar  daar  waar  een e igenaar  zegt  daar  wat  aan te  doen en het  water  kwi j t  wi l ,  
d ient  de  gemeente  een aans lu i t ing te  b ieden.  In de rege l  wordt  d i t  tot  nu toe  op het  r iool  
gedaan,  maar  het  grondwater  is  schoon,  dus  d ienen andere  mogel i jkheden te  worden 
onderzocht .  
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Bi jvoorbee ld dra inage in  s tandhouden of  af le iden naar  s loot jes .  Dat  i s  de zorgpl icht  
waarvoor  enerz i jds  een loket  d ient  te  worden geboden en anderz i jds  gekeken hoe  d i t  
mi l ieutechnisch zo goed mogel i jk  gedaan kan worden.  De kosten voor personee l  z i jn  
gebaseerd  op een theoret i sche  exerc i t ie  op bas is  van de  Le idraad Rioler ing ,  omdat  er  de 
komende jaren meer  projecten komen is  de verwacht ing  dat  daarvoor  extra  personee l  nodig 
i s .  De huid ige  medewerkers ,  d ie  r ioolwerk doen worden betaa ld u i t  het  r ioolrecht .  De keuze 
of  dat  vast  of  inhuur i s ,  wordt  n iet  gemaakt :  er  wordt  aangeven dat  er  meer  menskracht  
nodig  i s  omdat  er  meer  werk op de gemeente  af komt en deze i s  verd isconteerd  in  het  tar ie f .  
T i jde l i jk  personee l  i s  over  het  a lgemeen duurder .  De vr i jhe id in de  tar ie fs te l l ing  i s  aan de 
raad ,  100% kostendekkendheid i s  een keuze en a l  dan n ie t  in de  toekomst  naar  voren 
schuiven van een verhoging i s  een keuze.  Het  col lege heeft  z ich gebaseerd op de huidige  
keuze ,  100% kostendekkendheid .  In  het  voorste l  wat  er  nu l ig t  i s  geprobeerd ,  door  a l  vanaf  
2010 te  gaan s t i jgen en de las t  naar  de  toekomst  zovee l  mogel i jk  te  verde len door het  
sprongsgewi jze  er  u i t  te  ha len.  De keuze  i s  aan de raad  en d ie  keuze kan in  de toekomst  
b i jgeste ld  worden.  Over v i j f  j aar  i s  er  weer  een nieuw GRP, het  zou de wethouder  verbazen 
a ls  het  dan goedkoper  i s .  De wethouder  b iedt  mevrouw Praamstra ,  d ie  spreekt  over  een 
excurs ie  naar  het  r iool ,  een mooie dvd met  r iool inspect ies  te  leen aan.  Aan de  Oosterweg 
wordt  een n ieuw r ioolgemaal  geplaats t  door  het  waterschap,  dat  doet  n iet  ter  zake voor d i t  
p lan,  de  gemeente  i s  verantwoorde l i jk  tot  aan het  gemaal ,  daar  wordt  het  water  a l s  het  ware  
overgedragen.  Het  water-schap bouwt  een nieuw r ioolgemaal  en legt  een nieuwe pers le id ing 
vanaf  de hoek Oosterweg tot  aan de Ringweg,  h iermee wordt  een rechtstreekse  aans lu i t ing 
op de pers le id ing naar  Garmerwolde  gemaakt ,  daar  wordt  het  water  gezu iverd en daar  
beta len burgers  zu iver ingsheff ing  voor aan het  waterschap.  Samen met het  waterschap i s  
een opt imal isat ies tud ie  gedaan,  met  name rondom de opheff ing van de  zu iver ing b i j  
Oosterhaar .  Afspraken met  het  waterschap z i jn de wet te l i jk  verankerde afspraken rondom 
de overdracht  en de  water toets .  Het  waterschap heeft  het  GRP goedgekeurd,  in  d ie  z in l ig t  
er  een bele idsmat ige  afstemming .  In het  komend jaar  volgt  een voorste l  hoe  inwoners  
gest imuleerd kunnen worden om gesche iden afvoer  van water  ze l f  te  rege len met  wat  
f inanc ië le  tegemoetkoming.  De vraag over  €  0 ,93,  d i t  i s  het  tar ie f  voor  grootverbru ikers  van 
water .  Het  antwoord naar  de achtergrond van d i t  bedrag moet  de wethouder  schuld ig  
b l i jven,  maar  deze vraag hoort  b i j  het  s tuk dat  in de  raadsvergader ing is  besproken.  
Mevrouw Rohrich  zegt  dat  d i t  bedrag in het  l i j s t je  op pagina  28 wordt  genoemd en de vraag  
i s  of  het  bedrag voor  e lke  inwoner  van de provinc ie  Groningen ge l i jk  is .  Wethouder 
Niezen  antwoordt  dat  d i t  het  gemeente l i jk  grootverbru ikers  tar ief  i s ,  iedere  gemeente  i s  
vr i j  om de tar iefopbouw te  bepa len .  De heer  Valkema  heef t  nog een vraag ten aanzien van 
pag ina  25.  Hier  s taat  dat  de btw verdisconteerd z i t  in de kosten van de  r ioolheff ing ,  maar  
tege l i jk  wordt  de btw v ia  het  btw-compensat iefonds teruggehaa ld ,  kan de wethouder  
u i t leggen hoe d i t  z i t?  Of i s  deze vraag  te  technisch en d ient  deze ambte l i jk  beantwoord te  
worden? Wethouder Niezen  kan d i t  n ie t  u i t leggen en s te l t  voor  h ier  schr i f te l i jk  op terug te  
komen.  
 
De voorzit ter  concludeer t  dat  het  Gemeente l i jk  Rio ler ingsplan a ls  hamerstuk naar  de 
agenda van de raadsvergader ing gaat .   
 
7 .  Accountantscontro le  jaarrekening 2009 (contro leprotocol)  
Mevrouw Praamstra ,  namens de Chr is tenUnie ,  mist  de doe lmat igheid .   
De voorzit ter  l i cht  toe dat  vanui t  de aud itcommiss ie  wordt  gezegd dat  d i t  er  n ie t  b i j  hoort .  
De accountantscontro le  jaarrekening 2009 (controleprotocol )  gaat  a l s  hamerstuk naar  de 
raadsagenda gaat .  
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8.  Verordening tar ievenmodel  brandweerrechten 2010 
De heer  Sieling ,  namens de  PvdA,  vraagt  hoe de tar ieven voor  de d ienstver len ing tot  s tand 
z i jn  gekomen en of  deze tar ieven kostendekkend z i jn en zo nee ,  waarom niet?  
 
Mevrouw Rohrich ,  namens GroenLinks ,  merkt  op dat  het  h ier  een verordening betreft .  Een 
verordening wordt  geschreven om de inwoners  du ide l i jk  te  maken wat  hun rechten en 
p l ichten z i jn .  In dat  kader  wenst  mevrouw Rohr ich een toe l icht ing op de exacte  betekenis  
van art ike l  5 .   
 
Mevrouw Praamstra ,  namens  de Chr is tenUnie ,  mis t  een omschr i jv ing  van het  op pag ina 3  
genoemde productnummer 37.   
 
De heer  Boonstra ,  namens het  CDA, neemt kennis  van de  aanle id ing waarom d it  s tuk i s  
gekomen,  maar  i s  verbaasd  dat  de gemeente  h ier  nog niet  over  beschikte .  In het  ver leden 
z i jn  dus d iensten ver leend waar  geen ge ld  voor i s  ontvangen.  Verder  wordt  op pag ina 2 een 
ondersche id gemaakt  tussen wanneer  er  we l  of geen brandweerrechten z i jn ,  wanneer  het  om 
hulp -  en om d ienstver len ing gaat .  De heer  Boonstra  i s  één voorbee ld n iet  gehee l  duide l i jk :  
een koe of  paard in de  s loot  i s  dat  hu lp-  of  d ienstver len ing? Bi j  de  hulpver len ing wordt  
geste ld :  “he t  b ep e rken  en  b e s t r i j d en  van g e vaar  v oo r  mens en  en  d i en en ande r s  dan  b i j  b rand”  en b i j  
d ienstver lening:  “he t  u i t  e en  boom ha l en  van  e en  ka t” .   
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  col lege ,  vraagt  gez ien de genoemde bedragen en de  
uurvergoed ing voor de  inzet  van brandweermensen,  de  ru imte om dat  te  contro leren en 
komt h ier  schr if te l i jk  op terug .  De heer  Sieling  v indt  dat  u i ts tekend,  want  gez ien de 
opbrengst  van €  1 .000, -  zouden daar  we in ig  kosten tegenover  te  s taan .  Burgemeester  
Boumans  l icht  de  achtergrond van het  voorste l  toe .  De brandweer  i s  goed bere ikbaar  en in  
toenemende mate wordt  gemerkt  dat  de brandweer  b i j  nacht  en ont i j  voor a l les  benaderd  
wordt .  De gemeente  en pol i t ie  z i jn  ná 17.00 uur  n iet  meer  bere ikbaar .  De brandweer  i s  dag 
en nacht  bere ikbaar  en op we lk  t i jdst ip  dan ook wordt  de  te le foon gewoon opgenomen.  Dat  
gaat  zover  dat  het  voorkomt dat  mensen een bevroren bui tenkraant je  hebben en beseffen 
dat  z i j  geen loodgieter  kunnen bel len en dan de brandweer  be l len.  De brandweer  gaat ,  
d ienstver lenend,  toch weer  b i j  d ie  oude  dame het  kraant je  d ichtdraa ien:  probleem verhol -
pen,  t ien minuten werk.  Is  d i t  van deze t i jd  en is  d i t  nog gewenst?  Tot  nu toe gebeurt  het ,  
maar  af  en toe d ient  de  brandweer  nee te  kunnen zeggen of  in  e lk geva l  dat  z i j  bere id  i s  te  
he lpen,  maar  geen goede doe len of  vr i jwi l l igers instant ie  i s :  a ls  er  inzet  i s  dan kost  dat  ge ld .  
Enige t i jd  ge leden is  een d iscuss ie  in  de media  geweest  over  de burgemeester  van Oude 
Peke la  d ie  de brandweer  n iet  wi lde la ten u i t rukken om een kat je  u i t  de  boom te  ha len ,  d i t  
leverde een dorpsoproer  op.  Dat  zegt  ie ts  over  de doe lmat ighe id van de  brandweer inzet .  
Het  i s  n ie t  doe lmat ig  a ls  een brandweerauto u i t rukt ,  a l s  i s  het  maar  met  twee brandweer l ie -
den,  om een kat  u i t  de  boom te  ha len .  Een koe in  de  s loot  va l t  onder  hulpver len ing omdat  
dat  gevaar  voor het  d ier  i s ,  maar  een kat  in  de boom kan daar  vanze lf ,  soms na dagen,  u i t  
komen en dat  i s  geen gevaar  voor het  d ier .  Het  i s  hee l  verve lend en vaak voor de bet rokken 
e igenaar  zeer  emot ionee l ,  maar  daar  z i t  verschi l  tussen.  Het  bedrag van €  1 .000, -  i s  
geraamd,  omdat  d i t  instrument  e igenl i jk  met  de  nodige  terughoudendheid  toegepast  gaat  
worden.  Een ins trument  ook voor het  toenemende probleem van de  automat ische brand-
meld insta l la t ies ,  d ie  vaak niet  goed bi jgehouden of  verkeerd afgeste ld  z i jn  en afgaan.  De 
brandweer  rukt  u i t ,  met  zes  man in een wagen,  om na 600 meter  van de  kazerne  te  horen 
kr i jgen dat  het  loos a larm betref t .  Soms komt de brandweer  ter  p lekke en constateert  men 
dat  er  even gebe ld had moeten worden om te  voorkomen dat  de brandweer  zou komen.  
Voor  deze s i tuat ies  i s  het  goed dat  de brandweer  een instrument kr i jg t  om te  zeggen dat  
h ier  kosten aan verbonden z i jn .  
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Of die  terughoudendhe id terug  te  voeren is  op het  bedrag van €  1 .000, -  en kostendekkend is  
wordt  schr if te l i jk  toege l icht .  Het  i s  n ie t  u i t  te  s lu i ten dat  d i t  lande l i jke  r ichtbedragen u i t  de  
VNG-verordening z i jn .  Productnummer 37 i s  we l l icht  het  productnummer waar  de  kosten af  
gaan,  maar  ook hierover  volgt  een schr if te l i jke  meld ing .  Art ike l  5 :  “he t  on t s taan  van  d e  
b e la s t ing s chu ld  en  de  h e f f ing  naar  t i j d s g e l ang” ,  i s  een technisch art ike l  bedacht  door  het  VNG. In 
communicat ieve z in wordt  n iet  geprobeerd om art ike l  5  aan de burgers  u i t  te  leggen en er  
z i jn  we l  meer  verordeningen waarvan men kan afvragen of  deze  voor iedereen even 
toeganke l i jk  z i jn .  De kernboodschap van deze  verordening wordt  dat  er  een beroep op de 
brandweer  mag worden gedaan en de brandweer  nog s teeds hee l  graag komt,  maar  a ls  de 
brandweer  komt i s  dat  n iet  grat i s .  Als  de brandweer  d ient  te  komen voor  ie t s  wat  geen 
hulpver len ing of  brand is ,  kost  dat  ge ld  en dat  kan mogel i jk  in  rekening worden gebracht .  
Mevrouw Rohrich  v indt  d i t  pr ima,  maar  deze verordeningen z i jn  voor de burger  geschreven 
en a ls  ze l fs  een jur is t  d i t  v ie r  keer  na moet  lezen,  wat  moet  d ie  burger  daar  dan u i tha len.  
Mevrouw Rohr ich spreekt  de  hoop u i t  dat  d i t  door  de gemeente  goed communicat ief  u i teen 
gezet  wordt .   
 
De voorzit ter  zegt  dat  er  schr i f te l i jke  toe l icht ing op de zoju is t  genoemde punten volgt  en 
concludeert  dat  de  verordening tar ievenmodel  brandweerrechten 2010,  a l s  hamerstuk naar  
de raadsagenda gaat .  
 
9 .  Verordeningen bedr i j fsvoer ing  
De heer  Boonstra ,  namens het  CDA, merkt  op dat  b i j  de f inanc ië le  verordening gemeente  
Haren op pag ina  3  wordt  gesproken over  d iverse  afschr i jv ingen en termi jnen,  wordt  h ier  
ook rekening gehouden met  restwaarde?  Bi j  de  controleverordening gemeente Haren staat  
op pag ina 2 onderaan ie ts  over  de  informat ieverstrekking door  het  co l lege .  In het  contro le -
protocol  werd  gesproken over  de  management le t ter  en dat  de bestuur l i jk  re levante punten 
met  de raad  worden besproken.  Hoe wordt  de  afweg ing gemaakt  wat  bestuur l i jk  re levant  i s  
en waarom ontvangt  de raad n iet  de  he le  management  le t ter?  Op pag ina  3 van deze 
contro leverordening ,  b i j  de  inr icht ing van de  accountantscontro le ,  wordt  gesproken over  de  
audi tcommiss ie  b i j  punt je  3  en het  over leg  dat  p laats  za l  v inden tussen de aud itcommiss ie  
en de  accountant .  Mag de raad  het  zo lezen dat  de  auditcommiss ie  s tur ing kan geven op hoe 
de accountant  z i jn werkzaamheden gedee l te l i jk  inr icht ,  dat  aandachtspunten in  de controle  
gevraagd kunnen worden? In de  verordening op de  aud itcommiss ie  wordt  op pag ina 3 ,  
a r t ike l  8 ,  gesproken over  het  informeren aan de  raad.  Is  het  zo dat  de aud itcommiss ie  een 
advies  geeft  over  het  vasts te l len van de jaarrekening aan de raad?   
 
De heer  Sieling ,  namens de  PvdA,  z ie t  onder  ar t ike l  14 van de  verordening op het  
f inanc iee l  be le id dat  de  verordening in  werk ing treedt  met  ingang van het  begrot ings jaar  
2011.  Waarom niet  in  2010?  In de  laa ts te  z in van de toe l icht ing op de verordening op de 
audi tcommiss ie  s taat :  “ove r i g ens  s taa t  d e  w i jz e  van  we rken zoa l s  d i e  in  d e  voo r g e s t e ld e  v e ro rden ing  i s  
opg enomen  op  e en  aan ta l  pun t en  nog  b ehoo r l i jk  ve r  a f  van  de  p rakt i jk  in  onze  g emeen t e” .  Een 
intr igerende z in ,  graag ontvangt  een toe l icht ing op welke  punten in de  prakt i jk  nog wordt  
a fgeweken van wat  in de verordening staat .  Wanneer  ontvangt  de  raad het  Onderzoeksplan 
2010?  De bedoel ing is ,  op grond van ar t ike l  213 ,  dat  het  co l lege  voorafgaand aan het  jaar  
aangeeft  aan de  raad we lke onderzoeken in  dat  kader  gaan plaatsv inden.   
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  l icht  toe  in hoeverre  de verordening op de 
audi tcommiss ie  a fs taat  van de  tot  dusver  gevoerde prakt i jk .  Op d it  moment i s  n iet  du ide l i jk  
wat  prec ies  de ro l  en pos i t ie  van de audi tcommiss ie  i s .  De aud itcommiss ie  heeft  daar  ze l f  
naar  gekeken en er  i s  een conceptreg lement  geschreven.  
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Een verordening wordt  vastgeste ld  door de gemeenteraad  en gaat  fe i te l i jk  verder  dan een 
reg lement  dat  wordt  vastgeste ld  door  de commiss ie .  Een verordening borgt  dan ook ie t s  
meer  de ro l  van een aud itcommiss ie  en geeft  wat  meer  s ta tuur .  De auditcommiss ie  kr i jgt  
h iermee in de  aanstur ing van de accountant  een s tev iger  pos i t ie .  Er  s taat  n iet  expl ic ie t  dat  
de aud itcommiss ie  de  raad  adviseert  over  de  jaars tukken.  Het  l ig t  voor de hand,  gez ien de  
manier  waarop de auditcommiss ie  is  inger icht  a ls  gesprekspartner  van de accountant  dat  z i j  
op techniek de jaarrekening beoordee l t  en daar  vervolgens  op techniek een advies  over  geeft  
aan de raadsvergader ing .  Dat  betekent  n ie t  dat  er  een pol i t ieke afweg ing wordt  gemaakt  
door de aud itcommiss ie ,  daar  d ient  z i j  verre  van te  b l i jven,  maar  we l  kan gezegd worden dat  
de jaarc i j fers  een getrouw bee ld geven en ook over  andere boekhoudkundige  pr inc ipes  zou 
advies  gegeven kunnen worden.  Dit  i s  een goede suggest ie  van de heer  Boonstra  en zou een 
toevoeging kunnen z i jn .  Ten aanz ien van de afschr i jv ing  op pag ina  3 en de terechte  vraag of  
er  rekening wordt  gehouden met  de restwaarde het  volgende.  De gemeente kent  systemen 
voor  afschr i jv ing  en soms wordt  daarbi j  we l  en soms geen rekening gehouden met de 
res twaarde .  Een schr i f te l i jk  antwoord volgt  op korte  termi jn.  De inwerk ingtreding  van deze 
verordening i s  geste ld  op 2011 omdat  de  systemat iek 2010 a l  een aanvang heeft  genomen 
met  het  vasts te l len van de begrot ing 2010 in de vergader ing van november ,  daarom is  
invoeren in 2011 voorgeste ld  a l s  het  meest  zu iver .  Naar  de  geest  en le t ter  van de 
verordening wordt  in de  prakt i jk  d irect  na  vasts te l l ing  in  de raad gewerkt ,  maar  formeel  i s  
de  eers te  P & C-cyc lus  d ie  vol led ig  onder  deze  verordening va l t  d ie  van 2011.  Met  de  vraag 
over  de  informat ieverstrekking aan de raad  en hoe de  afweg ing wordt  gemaakt  wat  re levant  
i s  raakt  de heer  Boonstra  een interessant  punt .  Het  vraagstuk van de ac t ieve 
informat iep l icht ,  i s  een wankel  evenwicht ,  waar in het  co l lege goed d ient  in  te  schatten wat  
de raad  d ient  te  weten en de raad  u i te inde l i jk tot  een oordee l  d ient  te  komen of  het  col lege 
de raad  adequaat  ge ïnformeerd heeft .  Di t  raakt  het  vraagstuk van pol i t ieke 
verantwoorde l i jkhe id .  De gedachte   van het  co l lege  i s  dat  de management  le t ter  bedoe ld i s  
voor  de interne bedr i j fsvoer ing en dus ten behoeve van het  co l lege en n iet  ten behoeve van 
de raad .  Dit  hangt  samen met  de  manier  waarop de organisa t ie  gerund wordt  en daar  i s  het  
op gefocust .  Het  col lege  hecht  eraan dat  d i t  b i j  haar  b l i j f t  en a l s  er  bestuur l i jk  re levante  
zaken in s taan d ie  de raad  d ient  te  weten dan mag de raad  erop vert rouwen daarover  
ge ïnformeerd te  worden.  Het  l i jkt  het  co l lege  nie t  z invol  dat  de  raad op de management  
le t te r  met  haar  in  gesprek gaat ,  fe i te l i jk  v indt  er  dan een rolverschuiv ing p laats .  Het  i s  
nadrukke l i jk  de  bedoel ing dat  de  audi tcommiss ie  kan s turen op pr ior i te i t  van de accountant .  
De aud itcommiss ie  op haar  beur t  d ient  verantwoording  af  te  leggen in de raad over  wat  z i j  
heeft  afgesproken.  De voorz i t ter  van de aud itcommiss ie  d ient  z ich zeer  bewust  te  z i jn  van 
z i jn  rol  en pos i t ie  ten opzichte  van de raad  en d ient  na  te  denken of  vragen en wensen 
aans lu i ten op de wensen van de raad.  Wel l icht  d ient  de  voorzi t te r  van de  audi tcommiss ie  
s t raks  bi j  de frac t ievoorz i t te rs  of  b i j  de  f inanc ië le  woordvoerders  te  polsen wat  een goede 
insteek zou z i jn .  Dat  i s  een werkwi jze  d ie  ontwikkeld  d ient  te  worden.  Het  col lege heeft  nog 
geen ber ichtgev ing over  de  doe lmat ighe idsonderzoeken van 2010.  Daar  is  a l  we l  over  
gesproken,  maar  in de  pr ior i ter ing  en beperkte  inzet  s tond di t  n iet  bovenaan het  l i j s t je  van 
de afde l ing .  Het  co l lege hecht  h ier  we l  aan,  ook omdat  het  in samenhang met  de  
onderzoeken van de rekenkamercommiss ie  van waarde kan z i jn .  Zodra bekend is  wat  het  
wordt  kr i jg t  de raad  terstond ber icht .  Hiermee z i jn  a l le  vragen,  met  u i tzonder ing van de 
restwaarde bi j  a fschr i jv ingen beantwoord.  De technische vraag wordt  schr i f te l i jk  
beantwoord.  De heer  Boonstra  merkt  op dat  in  verband met  het  inwerking  t reden van de  
nieuwe verordeningen,  de verordening  op de  bedr i j f svoer ing  gemeente  Haren wordt  
ingetrokken.  Gebeurt  dat  ge l i jkt i jd ig?   
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De voorzit ter  concludeer t  dat  het  bes lu i t  a l s  volg t  aangevuld d ient  te  worden:  “ vas t  t e  s t e l l e n  
d e  F inanc i ë l e  v e ro rd en ing ,  d e  Cont ro l e v e ro rd en ing ,  d e  Vero rd en ing  aud i t c ommis s i e  en  d e  Vero rden ing  
onde rzoeken  doe lma t i ghe id  en  doe l t r e f f e ndhe id  g emeent e  Haren onde r  g e l i jk t i jd i g e  in t r ekking  van  d e  
Verorden ing  op  de  b ed r i j f s vo e r ing  g emeen t e  Haren” .  De voorz i t ter  constateert ,  ervan u i tgaande 
dat  de  schr if te l i jke  beantwoording naar  genoegen i s  en onder  toevoeging  aan het  bes lu i t  om 
ge l i jkt i jd ige  intrekking van de verordening op de bedr i j f svoer ing ,  de  Verordeningen op de 
bedr i j fsvoer ing a ls  hamerstuk naar  de raadsagenda gaat .  
 
10 .  S lu i t ing  
De voorzit ter  bedankt  de aanwezigen voor  hun inbreng en s lu i t  de vergader ing.  
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